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The Impact of the Use of Social Networks in Community-Based Learning for "PIC microcontrollers" Course 
The use of smart devices by students in higher education became essential in their daily lives especially if they have social network applications, which invites us to be activated in the field of education in an innovative way. Hence, the goal of research is to test the impact of the use of social networks over the improvement of community learning for students' levels, and to overcome some of the difficulties they may face, especially in vocational and applied education in colleges and universities.

To achieve the goal of the research, the researcher worked on the choice of one social network which is most commonly used among students –Facebook –based on the first survey of the study. The student were then divided into groups of 4-5 students, where the groups merged to the local market to determine one of the parties, such as companies, factories, and others, to analyze and devise foibles or problems in the work of one of the control panels, and made a developmental work on the design of the system using PIC controllers so that the benefit of both the company and the student.
In the middle of the season and during applying of this method, tribal questionnaire and exam were distributed to test the students' learning from that experience which were evaluated using the course criteria for CBL. Then, a page has been created on Facebook where they were put up problems and inquiries by the students' groups and respond to them with the participation of everyone, including the local market and teacher participants.
At the end of the season, posteriori questionnaire and exam were distributed to assess the students’ achievement based on the same criteria, and in order to study the impact of involving Facebook on their learning. The research has come to the existence of strong indications of improvement in the level of students to learn the course, and improve the quality of the product, and to strengthen relations between the students and the community when they use social networks.
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أثر استخدام وسائل التواصل الاجتماعي في التعلم المجتمعيCBL  لمساق المتحكمات الدقيقة PIC لطلبة كلية المهن التطبيقية
أصبح استخدام الأجهزة الذكية من قبل الطلاب في التعليم العالي أساسيا وخاصة إذا كان لديهم تطبيقات الشبكة الاجتماعية، الذي يدعونا إلى تفعيلها في مجال التعليم بطريقة مبتكرة. وبالتالي، فإن الهدف من البحث هو اختبار أثر استخدام الشبكات الاجتماعية على تحسين التعليم المجتمعي على مستوى الطلاب، والتغلب على بعض الصعوبات التي قد يواجهونها، خصوصا في التعليم المهني وتطبيقها في الكليات والجامعات.
لتحقيق الهدف من البحث، عمل الباحث على اختيار شبكة اجتماعية واحدة الأكثر شيوعا بين الطلاب "Facebook" استنادا إلى مسح الأول من الدراسة، ثم تقسيم الطلاب إلى مجموعات من 4-5 طلاب، حيث  اندمجت المجموعات في السوق المحلي لتحديد أحد الطرفين، مثل الشركات والمصانع ... وغيرهم، لتحليل واستنباط نقاط الضعف أو مشاكل في العمل من واحدة من لوحات التحكم، والتطوير على تصميم النظام باستخدام وحدات التحكم PIC بحيث يستفيد كل من الشركة والطلاب. 

في منتصف الفصل وخلال تطبيق هذه الطريقة، تم توزيع امتحان و الاستبيان القبلي لاختبار تعلم الطلاب من تلك التجربة، حيث تم تقييمهم باستخدام المعايير التعلم المجتمعي الخاص بالمساق. ثم تم إنشاء صفحة في Facebook حيث وضعت من أجلها المشاكل والاستفسارات من قبل مجموعات الطلاب والرد عليها بمشاركة الجميع، بما في ذلك السوق المحلي والمعلمين.

في نهاية الفصل، تم توزيع الاستبيان اللاحق وامتحان لتقييم إنجاز الطلبة بناء على المعايير نفسها، لدراسة تأثير إشراك Facebook على تعلمهم. وقد توصل البحث إلى وجود مؤشرات قوية على حدوث تحسن في مستوى الطلاب لتعلم بالطبع، وتحسين جودة المنتج، وتعزيز العلاقات بين الطلاب والمجتمع عندما يستخدمون الشبكات الاجتماعية.
